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§ 1 

Tema: Information om konkurs – Vasens vård- och omsorgsboende  

 

Konkursförvaltare Lars Lundberg och stadsdelsdirektör Christina Rapp Lundahl 

informerade om Digni Care AB:s konkurs som påverkar Vasens vård- och 

omsorgsboende.  

 

Södertörns tingsrätt beslutade om konkursen den 20 januari 2012, två dagar efter att 

företaget informerat förvaltningen om situationen, och utsåg advokat Lars Lundberg till 

konkursförvaltare. Konkursförvaltarens främsta uppgift är att bibehålla driften på Vasen 

fram till att ny entreprenör tar över ansvaret för driften den 21 februari 2012.  

 

Konkursförvaltaren ska även utreda hur konkursen gått till, se till att fordringsägarna 

ersätts på bästa möjliga sätt och efter sex månader avge en förvaltarberättelse till 

Södertörns tingsrätt. Därefter är konkursen avslutad. 

 

Digni Cares personal på Vasen har erbjudits anställning av den nya entreprenören 

Attendo med sex månaders provtjänstgöring. 

 

 

  ____________________________ 
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§ 2  

Val av justerare samt anmälan av protokollsjustering  

 

Vice ordföranden Anita Lindskog (S) valdes att, tillsammans med ordföranden Hanna 

Broberg (M) justera dagens protokoll. Justeringen äger rum den 14 februari 2012. 

 

Anmäldes att protokoll fört vid stadsdelsnämndens sammanträde den 9 januari justerats 

samma dag.  

 

 

  ____________________________ 
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§ 3 

Anmälan av övriga frågor samt fastställande av dagordning  

 

Vice ordföranden Anita Lindskog (S) anmälde två skrivelser; 

 

- förändring av vinterunderhåll i Sabbatsbergsområdet, 

diarienummer 3.2.– 65/2012. 

 

- angående att Vasens vård- och omsorgsboende drivs av en konkursförvaltare, 

diarienummer 7.– 64/2012. 

 

Dagordningen fastställdes.  

 

  ____________________________ 
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§ 4 

Inkommet medborgarförslag  

Diarienummer 1.2.4.-12/2012 

 

Stadsdelsnämndens beslut  

 

Medborgarförslaget överlämnas till stadsdelsförvaltningen för besvarande.  

 

Ett förslag om att ordna en gångförbindelse mellan Vasastaden och Mälarstranden 

anmäldes.  

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Hanna Broberg (M) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta att 

överlämna medborgarförslaget till stadsdelsförvaltningen för besvarande.    

 

 

  ____________________________ 
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§ 5  

Inkommet medborgarförslag  

Diarienummer 1.2.4.-9/2012 

 

Stadsdelsnämndens beslut  

 

Medborgarförslaget överlämnas till stadsdelsförvaltningen för besvarande.  

 

Ett förslag om att inriktningen av Stockholms verksamhet gällande våld i nära 

parrelationer ändras så att den blir könsneutral och omfattar (erbjuder stöd till) alla 

kommunens medborgare, inklusive barn, oavsett kön på förövaren anmäldes.  

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Hanna Broberg (M) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta att 

överlämna medborgarförslaget till stadsdelsförvaltningen för besvarande.    

 

 

  ____________________________ 
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§ 6  

Verksamhetsberättelse 2011 Norrmalms stadsdelsnämnd 

Diarienummer 1.2.1.-23/2012 

 

Stadsdelsnämndens beslut  

 

1. Verksamhetsberättelsen godkänns.  

2. Stadsdelsnämnden begär ombudgetering om 4,0 mnkr för investering  

i isaggregat i Vasaparken. 

3. Stadsdelsnämnden begär ombudgetering om 0,4 mnkr för 

investeringar i parker och grönområden. 

4. Kvalitetsredovisning 2011 för förskolorna godkänns.  

5. Patientberättelse 2011 för Norrmalm godkänns.  

6. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ledamoten Hans Enroth (V) reserverade sig mot beslutet. 

 

Vice ordföranden Anita Lindskog m.fl (S), ledamoten Nicke Grundberg (MP) och 

tjänstgörande ersättaren Barbro Borg (MP) lämnade särskilda uttalanden. 

 

Ärendet  

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 27 

januari 2012.  

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Hanna Broberg (M) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet 

med stadsdelsförvaltningens förslag.  

 

Ledamoten Hans Enroth (V) lade fram ett förslag till beslut och föreslog att 

stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med detta. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Hanna Broberg (M) ställde förslagen mot varandra och fann att 

stadsdelsnämnden hade beslutat i enlighet med förvaltningens förslag. 

 

 

 

 

 

 

Forts. 
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Reservation 

Ledamoten Hans Enroth (V) ansåg att stadsdelsnämnden skulle ha beslutat att: 

 

1. delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut   

2. godkänna punkterna 2-6 

3. därutöver anföra följande; 

 

Den utvärderade verksamheten grundar sig på högeralliansen otillräckliga 

budget. Att förvaltningen ändå lyckas balansera denna innebär bara att 

brukarna och boende på Norrmalm är att beklaga då dessa inte erhåller det 

stöd och den service de har behov av och rätt till. 

 

Flera verksamheter redovisar dessutom överskott trots att stora behov av mer 

pengar finns. Förskolans överskott skulle behövas för att minska 

barngruppernas storlek. 

 

Äldreomsorgen visar också ett smärre överskott trots alla dess problem med 

för lite personal och misslyckade privatiseringar. Socialpsykiatrin skulle 

behöva sitt överskott i verksamheten för t.ex. utökad sysselsättning. 

 

Funktionshindrade och försörjningsstöd är uppenbart underbudgeterade 

verksamheter med ca 10 resp. ca 5 mnkr i underskott. Högeralliansen väljer 

då att år efter år föra över stora pengar som bl.a. är avsedda för barn och 

ungdomars fritid för att täcka dessa verksamheters brist på en fungerande 

budget. 

 

Särskilda uttalanden 

Vice ordföranden Anita Lindskog m.fl. (S) lämnade följande särskilda uttalande:  

Vi kan konstatera att man i verksamhetsberättelsen har en 

tillfredsställande måluppfyllelse samt en ekonomi i balans. Vi kan också 

notera att det redovisas ett betydligt mindre överskott för år 2011 än för år 

2010. Det finns dock en del oroande element i verksamhetsberättelsen 

som kan komma att negativt påverka verksamheten framöver: 

 

Andel förskollärare av antal anställda har minskat från 58 % till 52 % 

under året. Här kan vi befara svårigheter med att bemanna förskolor med 

utbildad personal. Detta med tanke på att nativiteten i stadsdelen 

glädjande nog förväntas vara fortsatt hög, vilket innebär att behovet av 

förskolor säkerligen kommer att öka.  

 

 

 

Forts. 
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Uppföljningen av äldreomsorgen visar att många årsmål har uppnåtts. Att 

notera: Antal vårddygn i vård- och omsorgsboenden visar en kraftigt 

uppåtgående trend, speciellt i jämförelse med prognostiserat/budgeterat 

utfall. Så också antal utförda timmar i hemtjänst. Här finns anledning anta 

att ökningen fortsätter, vilket kräver förstärkt budget och ”fler händer” i 

vården. Som ett särskilt observandum kan i detta sammanhang nämnas att 

antal fallolyckor på Väderkvarnen är högt - då avses endast fallolyckor 

som lett till frakturer. Man har registrerat 140 fallolyckor dvs. 8% jämfört 

med 5 % som är ett genomsnitt i stadsdelen totalt. Eventuellt är detta en 

bemanningsfråga då vissa förändringar skedde på Väderkvarnen förra året 

avseende personaltätheten. Fallolyckor förorsakar den enskilde brukaren 

mycket lidande och bör därför bli föremål för förebyggande åtgärder. 

 

Glädjande är utfallet av sommarjobb till ungdomar som ökade markant. 

Innevarande år kommer det att behövas än mer insatser av detta slag. 

 

Försörjningsstödet ökade också under budgetåret och vi kan se att 

orsakerna till detta bl.a. är utförsäkringarna från a-kassa eller 

försäkringskassan. Här får vi tyvärr ett kvitto på vad ”det nya 

arbetarepartiet” menar med välfärd. Här kan vi under år 2012 befara ett 

alltmer stigande antal hushåll, som genom den ökande arbetslösheten får 

svårigheter att klara sina dagliga utgifter, vilket slår tillbaka på det 

uppväxande släktet och därmed bidrar till en ökad barnfattigdom. En klart 

oroande utveckling. 

Ledamoten Nicke Grundberg (MP) och tjänstgörande ersättare Barbro Borg (MP) 

lämnade följande särskilda uttalande: 

De stora nedskärningarna för barn och personer med psykiska och 

missbruksproblem under föregående år har påverkat stadsdelens resultat 

på flera områden. Under perioden januari t.o.m. november har det 

genomsnittliga antalet bidragshushåll ökat i jämförelse med motsvarande 

period föregående år. Miljöpartiet noterar att antalet vuxna som hade 

bistånd p.g.a. arbetslöshet har också ökat. Vidare har även antalet 

sjukskrivningar ökat. Staden och stadsdelen ska hjälpa individer till jobb 

eller utbildning för att så många som möjligt ska vara självförsörjande. 

 

Vi i Miljöpartiet har tidigare uppmärksammat vikten av att invånarna får 

tidig och tillräckligt med information och stöd för att inte hamna i 

skuldfällor, bidragsberoende och utsättas för vräkningar. Vi tror att 

medborgarkontor med utökade öppettider och andra liknande stödinsatser 

i alla stadsdelar kan vara ett bra stöd. 

 

Forts. 
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Människor med psykisk ohälsa och missbruksproblem är också en grupp 

som måste få hjälp och stöd långt tidigare.    

 

Förskoleenheterna har i samarbete med trafikkontoret kartlagt storköken 

och resultatet har visat på att 50 % av dessa har möjlighet att sortera ut 

biologiskt matavfall. Hårdare krav ska ställas på fastighetsägarna så att 

storköken kan sortera ut sina biologiska matavfall. 

 

Förskolor ska ge barn vad de behöver för att lära och utvecklas. För att 

uppfylla kraven ska andelen förskollärare höjas. Högre löner och höjd 

status behövs för att öka andelen personer som vill studera och arbeta som 

förskollärare. Miljöpartiet anser att det systematiska arbetet med 

barnsäkerhetsfrågor ska ha fortsatt hög prioritet under 2012, liksom 

arbetet med barns språkutveckling. Även de ensamkommande 

flyktingbarnens behov av dygnet-runt-vård är en humanitär fråga av stor 

vikt. 

  ____________________________ 
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§ 7  

Kvalitetsgarantier för år 2012 

Diarienummer 1.2.1.-2012  

 

Stadsdelsnämndens beslut  

 

Enheternas kvalitetsgarantier för år 2012 godkänns.  

 

Vice ordföranden Anita Lindskog m.fl. (S) reserverade sig mot beslutet. 

 

Ärendet  

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 27 

januari 2012 

 

Som ett led i kvalitetsarbetet ska stadens verksamheter årligen ta fram kvalitets-

garantier, som beskriver verksamhetens uppdrag gentemot brukare/kunder och  

vad verksamheten åtar sig att göra för att genomföra sitt uppdrag. Kvalitetsgarantierna 

ska även omfatta enhetens verksamhetsidé samt åtaganden och rutiner för hantering av 

klagomål och synpunkter.  

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Hanna Broberg (M) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet 

med stadsdelsförvaltningens förslag.  

 

Vice ordföranden Anita Lindskog (S) lade fram ett förslag till beslut och föreslog att 

stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med detta. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Hanna Broberg (M) ställde förslagen mot varandra och fann att 

stadsdelsnämnden hade beslutat i enlighet med förvaltningens förslag. 

 

Reservation 

Vice ordföranden Anita Lindskog m.fl. (S) ansåg att stadsdelsnämnden skulle ha 

beslutat att:  

Utöver lagda förslag även bifoga följande under bilaga 9, Åtaganden: 

Enheten bär det yttersta ansvaret för att de äldre, via de upphandlade 

enheterna, ges god service, gott bemötande och möjliggörs en god 

omsorg. 

 

Som vårdtagare inom förvaltningens ansvarsområde är det av yttersta vikt 

att man i alla lägen får den vård man rätteligen bör erhålla. Lika viktig är 

dock att medborgarna som nyttjar de upphandlande enheterna får   

     Forts. 
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möjligheten att kräva ansvar de gånger vården/omsorgen brister i kvalité. 

Enheten, och därmed förvaltningen inom stadsdelen, bär därför det 

yttersta ansvaret för att alla de skattefinansierade välfärdstjänster som 

erbjuds inom förvaltningsområdet håller god standard, och att det 

slutgiltiga ansvaret för den vård och omsorg som erbjuds ligger i 

förvaltningens händer. 

 

  ____________________________ 
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§ 8  

Rutiner för rapportering, hantering och anmälan enligt lex Sarah 

Diarienummer 1.2.2.-3/2012 

 

Stadsdelsnämndens beslut  

 

1. Stadsdelsförvaltningens preliminära rutiner för rapportering, hantering och 

anmälan enligt lex Sarah godkänns. 

 

2. Till lex Sarah-ansvariga utses följande personer: 

- Katarina Jonsson, verksamhetscontroller äldreomsorgsavdelningen 

- Katarina Claesson, utvecklingssekreterare äldreomsorgsavdelningen 

- Ida Burlin, utvecklingssekreterare socialtjänstavdelningen 

- Mikael Josephson, utvecklingssekreterare socialtjänstavdelningen 

 

Ärendet  

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 27 

januari 2012.  

 

Den 1 juli 2011 infördes nya bestämmelser i socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd 

och service till vissa funktionshindrade (LSS) när det gäller rapportering, hantering och 

anmälan om missförhållanden eller risk för missförhållanden – Lex Sarah. De nya 

bestämmelserna gäller för all verksamhet inom socialtjänsten samt verksamheter enligt 

lagen med särskilda bestämmelser om vård av unga (LVU) och lagen om vård av 

missbrukare i vissa fall (LVM). Bestämmelserna gäller även för den verksamhet som 

bedrivs vid Statens Institutionsstyrelse (SiS). Rutinen är preliminär i avvaktan på vidare 

anvisningar från Stockholms stad.  

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Hanna Broberg (M) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet 

med stadsdelsförvaltningens förslag.  

 

  ____________________________ 
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§ 9  

Ändringar i delegationsbestämmelserna 

Diarienummer 1.1.-30/2012  

 

Stadsdelsnämndens beslut  

 

                       Delegationsbestämmelserna ändras i enlighet med förvaltningens förslag.  

 

Ärendet  

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 24 

januari 2012.  

 

I samband med årsskiftet genomfördes en organisatorisk förändring inom socialtjänst-

avdelningen som innebär att beställarenheten funktionsnedsättning och beställarenheten 

socialpsykiatri slogs samman och att en ny befattning som gruppchef inrättades. Mot 

bakgrund av den nya organisationen och för att få en mer effektiv och ändamålsenlig 

hantering av ärenden föreslås vissa ändringar i delegationsbestämmelserna.  

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Hanna Broberg (M) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet 

med stadsdelsförvaltningens förslag.  

 

  ____________________________ 
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§ 10 

Entledigande av ledamot och val av ny ledamot i sociala delegationen år 2012  

 

Stadsdelsnämndens beslut  

 

                       Ärendet bordläggs.  

 

  _________________________
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§ 11 

Förslag till kvalitetsgarantier för vuxna som söker vård och behandling för 

missbruks-/beroendeproblematik – remiss från kommunstyrelsen  

Diarienummer 1.5.1.-717/2012  

 

Stadsdelsnämndens beslut  

 

Remissen besvaras med stadsdelsförvaltningens tjänsteutlåtande.  

 

Ledamoten Nicke Grundberg (MP) och tjänstgörande ersättaren Barbro Borg (MP) 

och ledamoten Hans Enroth (V) reserverade sig mot beslutet. 

 

Ärendet 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 12 

januari 2012.  

 

Kommunstyrelsen har begärt yttrande från stadsdelsnämnderna med anledning av  

ett förslag från socialnämnden om kvalitetsgarantier för vuxna som söker vård och 

behandling för missbruks/beroendeproblem. Socialförvaltningen föreslår att det införs 

en kvalitetsgaranti för hela staden. Syftet med en sådan garanti är likställighet och att 

öka tillgängligheten till planerad vård och behandling.  

 

Garantin ska vara vägledande både för socialtjänsten och för den enskilde. Förvalt-

ningen ställer sig bakom förslaget under förutsättning att några av de föreslagna 

punkterna i garantin förtydligas.  

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Hanna Broberg (M) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet 

med stadsdelsförvaltningens förslag.  

 

Ledamoten Nicke Grundberg (MP) lade fram ett förslag till beslut och föreslog att 

stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med detta. 

 

Ledamoten Hans Enroth (V) lade fram ett förslag till beslut och föreslog att 

stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med detta. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Hanna Broberg (M) ställde förslagen mot varandra och fann att 

stadsdelsnämnden hade beslutat i enlighet med förvaltningens förslag. 

       

 

Forts. 
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Reservationer 

Ledamoten Nicke Grundberg (MP) tjänstgörande ersättaren Barbro Borg (MP) ansåg 

att stadsdelsnämnden skulle ha beslutat att:  

1. delvis bifalla förvaltningens tjänsteutlåtande, men tillfoga följande 

2. alla klienter bör erbjudas stödsamtal under utredningstiden 

3. för unga vuxna skall ett första samtal garanteras inom tre dagar 

4. det vore önskvärt att kvalitetsgarantin i praktiken omfattade även 

andra beroendeformer än alkohol och narkotika, främst spelmissbruk. 

5. därutöver anföra följande; 

 

Detta är ett utmärkt, men inte tillräckligt, förslag. 

Beslut att söka vård för sitt missbruk är en färskvara. Det är mycket bra att 

en kvalitetsgaranti införs som berättigar dem som söker vård och 

behandling en snabb kontakt och handläggning. 

Detta måste naturligtvis förenas med tillräckliga resurser. 

Att garantera kontakt, samtal och utredning inom de angivna tiderna 

verkar rimligt. Dock kan två månader fortfarande upplevas som lång tid 

att vänta och upprätthålla motivation ensam. Därför föreslår vi att 

vårdgarantin även ska inkludera erbjudande om stödsamtal under 

utredningstiden. 

Även om vårdgarantin i HSL (Hälso- och sjukvårdslagen) i nuvarande 

form enbart omfattar missbruk av alkohol och narkotika, anser vi att andra 

tvångsmässiga självdestruktiva beteenden bör inkluderas i 

kvalitetsgarantin om rätt till utredning, då dessa kan ha fullt jämförbara 

sociala medicinska och ekonomiska konsekvenser. Om den vårdsökandes 

beroendeproblematik och livssituation sedan inte skulle visa sig 

tillräckligt allvarliga för att motivera vård eller behandling är detta något 

som ändå framkommer i utredningen. Särskilt spelberoende anser vi ha 

konsekvenser med potential att både ödelägga den enskildes liv för lång 

tid och att orsaka samhället omfattande kostnader. 

 

Ledamoten Hans Enroth (V) ansåg att stadsdelsnämnden skulle ha beslutat att: 
1. delvis enligt förvaltningens förslag till yttrande 

2. därutöver anföra följande:  

 

Socialtjänstlagen stadgar att socialnämnden skall sörja för att den enskilde 

missbrukaren får den vård och hjälp som hon eller han behöver för att 

komma ifrån sitt missbruk. I princip borde lagens skrivningar vara 

tillräckliga om de kompletterades med preciseringar i riktlinjer om 

maximala vänt- och handläggningstider. Riktlinjerna ska givetvis gälla 

både Socialtjänsten och de öppna mottagningarna.  Forts. 
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Forts.§ 11 

I verkligheten sätter snäva budgetramar hinder för att SoL:s intentioner 

ska uppnås. Den verkliga kvalitetsgarantin är därför en ökad budget. 

När insatser styrs av snål budget blir missbruksarbetet akutstyrt istället för 

långsiktigt.       

Missbrukaren kommer att bibringas uppfattningen att de skall få 

kvalificerad vård, om inte kvalitetsgarantierna backas upp av mer pengar 

för att genomföra olika behandlingsinsatser. 

 

 

  ____________________________ 
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§ 12 

Förslag till detaljplan för kv. Orgelpipan 6 m.m. – remiss från 

stadsbyggnadskontoret 

Diarienummer 1.5.3.-708/2012  

 

Stadsdelsnämndens beslut  

 

1. Remissen besvaras med stadsdelsförvaltningens tjänsteutlåtande.  

 

2. Paragrafen justeras omedelbart.  

 

Vice ordföranden Anita Lindskog m.fl. (S), ledamoten Nicke Grundberg (MP) och 

tjänstgörande ersättaren Barbro Borg och (MP) reserverade sig mot beslutet.   

 

Ärendet  

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 20 

januari 2012. 

 

Stadsbyggnadskontoret har begärt yttrande från bl.a. Norrmalms stadsdelsnämnd med 

anledning av ett detaljplaneförslag avseende Citybanans Station Stockholm City inom 

kvarteret Orgelpipan 6 m.m. Syftet med föreslagen plan är att möjliggöra en stations-

lösning för Citybanan samt ny bebyggelse för i huvudsak hotell- och bostadsändamål.  

 

Förvaltningen är positiv till att den föreslagna planen överensstämmer med översikts-

planens mål om att tillgodose dagens och framtidens behov av nya bostäder i City, 

publika verksamheter och service. Planförslaget innebär att gatumark försvinner och 

förvaltningen ifrågasätter om det offentliga rummet utanför stationen kommer räcka till 

alla de människor som kommer att röra sig i området. Förvaltningen anser att det är bra 

att bostäderna förses med cykelparkering inom fastigheten men anser att dimensionerna 

av den allmänna cykelparkeringen bör utredas vidare.  

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Hanna Broberg (M) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet 

med stadsdelsförvaltningens förslag.  

 

Vice ordföranden Anita Lindskog (S) lade fram ett förslag till beslut och föreslog att 

stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med detta. 

 

Ledamoten Nicke Grundberg (MP) lade fram ett förslag till beslut och föreslog att 

stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med detta. 

 

 

      Forts. 
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Forts.§ 12 

Beslutsgång 

Ordföranden Hanna Broberg (M) ställde förslagen mot varandra och fann att 

stadsdelsnämnden hade beslutat i enlighet med förvaltningens förslag. 

 

Reservationer 

Vice ordföranden Anita Lindskog m.fl. (S) ansåg att stadsdelsnämnden skulle ha 

beslutat att:  

Avslå förvaltningens förslag till yttrande och istället avge följande 

yttrande till stadsbyggnadskontoret: 

Även om vi anser att det är viktigt att bevara innerstadens kulturhistoriska 

värden och i likhet med förvaltningen tycker att det är viktigt med en 

välfungerande stationsbyggnad är inte sådana målsättningar helt utan 

konflikter. 

 

Vi anser att man bör man beakta att centrala City är lite speciellt. Man 

måste ta hänsyn till att centrala City är en plats för kommunikation och 

kommersiell verksamhet, varför man nog delvis måste prioritera annat än 

bara de kulturhistoriska värdena i just centrala City. City följer ju om man 

skall vara ärlig inte Stockholms övriga skönhet. Låt oss skapa en ny typ av 

skönhet i just centrala City som är mer innovativ och som kan 

tillfredsställa medborgarnas verkliga behov i en framtid dynamisk 

storstad. Småstadsplanering hör inte hemma här. 

 

Att då föreslå bostäder som omfattar enbart 25 lägenheter tillsammans 

med ett hotell på 400 rum kan ju inte vara något annat än ”spel för 

gallerierna”. 

De nedre våningarna skall möjliggöra stadsliv uppges det men vad vi 

förstår är det shopping det är fråga om. Butiker och hotellentré –nej det 

förefaller minst sagt torftigt att man inte har mer innovativa idéer 

avseende det offentliga rummet som ju krymps alltmer i dagens 

stadsutveckling. 

 

De intäkter som dessa kommersiella verksamheter borde åtminstone 

delvis tillfalla aktiviteter för medborgarna i deras offentliga rum. Låt vara 

att det inte behöver vara på just denna plats. Och då menar vi något mer 

omfattande än de ”Tydliga mötesplatser och informationsplatser ska 

finnas vid entréerna samt bredvid rulltrapporna mellan plan 2-3”. 

Dessutom ifrågasätter vi i likhet med förvaltningen också om den plats 

som lämnas kvar utanför stationen kommer räcka till alla de människor 

som kommer att röra sig i området efter att Citybanan tagits i bruk. 

Trafiksituationen blir antagligen inte helt lätt vara sig för gående, 

cyklister, bussar eller den kommande Spårväg City.  

 

     Forts. 
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Forts.§ 12 

Sammanfattningsvis yrkar vi på en omarbetning av förslaget och en 

redovisning av hur intäkterna i samband med upplåtande till den 

kommersiella verksamheten kan stärka det offentliga rummet för våra 

medborgare. 

 

Ledamoten Nicke Grundberg (MP) och tjänstgörande ersättaren Barbro Borg(MP) 

ansåg att stadsdelsnämnden skulle ha beslutat att:  

1. delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut 

2. därutöver anföra följande; 

 

Cykelparkering 

Enligt planbeskrivningen ska cykelparkering för resenärer anordnas på 

trottoarerna kring bebyggelsen, t.ex. längs Klara Vattugränd. Med det 

stora flödet av människor runt den stora stationen ger trottoarerna mycket 

begränsad plats för cykelparkering. Enligt Illustrationsbilagan handlar det 

om plats för ca 30 cyklar. Detta är en fullkomligt orimlig låg 

ambitionsnivå, som rimmar illa med stadens ambitioner för cykling. 

Enligt budget 2012 för Stockholms stad har staden höjt ambitionen när det 

gäller cykling och målet är att konkurrera med städer som Köpenhamn 

och Amsterdam när det gäller cykelvänlighet och cykelsäkerhet. Det 

anges bland annat att det i planeringen av nya områden ska tas hänsyn till 

behov av cykelparkeringar och god tillgänglighet.  Detta anges vara 

särskilt angeläget i området runt Stockholms centralstation. Som 

jämförelse kan nämnas att vid den nya station Triangeln, centralt i Malmö, 

har man nyligen anordnat 500 platser för cykelparkering. 

Enligt Järnvägsplan för Citybanan i Stockholm, 2007 är ett av målen för 

placering och gestaltning av Citybanans stationer att stationernas entréer 

ska vara lätt tillgängliga för angörande trafik som buss, cyklar, taxi och 

övrig biltrafik. Detta blir inte fallet för cykelparkering vid Station 

Stockholm City om nuvarande förslag antas. 

 

Station City kommer att erbjuda plats för handel i flera våningsplan för att 

erbjuda service till resande vilket naturligtvis är positivt. Ingenting sägs i 

planhandlingarna varför det i byggnadens 29 000 kvm inte skulle kunna 

erbjudas förvaring och service till en växande skara cyklister. I 

planhandlingarna bör det redovisas hur stort behovet av cykelparkering är 

på platsen, samt hur detta behov skall kunna tillgodoses. 

 

Parkeringen av cyklar utanför Stockholms centralstation har under många 

år varit kaotisk. Att i efterhand försöka lösa parkeringsproblemen vid den 

nya Station City är naturligtvis mycket svårare än att i planeringen av 

stationen redan nu bygga in en lösning. 

 

     Forts. 
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Forts.§ 12 

Energi 

Av bilagan Miljööversikt framgår att tomträttsinnehavaren Jernhusen 

använder systemet med Miljöklassad byggnad. Miljöklassningssystemets 

mål är att premiera låg energianvändning med liten miljöbelastning, god 

innemiljö, samt bra materialval och kunskap om vad som är inbyggt i 

byggnaden. I miljöklassningen finns fyra klasser. Jernhusen avser pröva 

förutsättningarna för att miljöklassa detta projekt till silver eller guld, de 

två högsta klassningarna.  

Vi är mycket positiva till detta och anser att denna centrala byggnad har 

potential att bli ett flaggskepp vad gäller miljöanpassning och att 

ambitionerna därför ska vara extra höga. Station city har här ett 

exceptionellt skyltläge där modern energiteknik skulle kunna visas upp. 

Delar av de glasfasader som omgärdar byggnaden, förslagsvis mot 

Vasagatan, bör prövas för energiproduktion i form av solceller. Med 

modern teknik kan dessa integreras i fasaden och ge den transparens och 

genomsiktlighet som nu avses, samtidigt som det första som besökaren 

möter i Stockholm är miljöinnovativ energiproduktion 

 

Sammanfattning: 

Tillskapa plats för parkering av minst 200 cyklar inom byggytan på 

29 000 kvm. 

Pröva förutsättningarna för energiproduktion i form av solceller integrerat 

i fasader och/eller på tak. 

 

____________________________ 
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§ 13 

Motion om uppkallande av en plats i Hammarby efter författaren Emelie Flygare-

Carlén – remiss från kommunstyrelsen  

Diarienummer 1.5.3.-711/2011 

 

Stadsdelsnämndens beslut  

 

                        Remissen besvaras med stadsdelsförvaltningens tjänsteutlåtande.  

 

Ärendet  

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 23 

januari 2012.  

 

Kommunstyrelsen har begärt yttrande från bl.a. Norrmalms stadsdelsnämnd över en 

motion om uppkallande av en plats i Hammarby efter författaren Emelie Flygare-

Carlén. Motionärerna beskriver Flygare-Carlén som en litterär pionjär som banat väg 

för kvinnligt författarskap i Sverige, men som dessvärre sällan syns i litteraturhistorien 

eller i städernas fysiska rum. 

 

Förvaltningen är positiv till att staden lyfter fram inflytelserika kvinnor när allmänna 

platser namnsätts. När en plats namnges efter en person finns det en poäng med att 

personen har en anknytning till platsen. Detta bidrar till att platsens historia lyfts fram i 

det fysiska rummet och på så vis stärker platsens identitet. Flygare-Carlén har skrivit en 

roman som utspelar sig i Hammarby och förvaltningen anser att detta gör det motiverat 

att koppla hennes namn till någon plats i området.  

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Hanna Broberg (M) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet 

med stadsdelsförvaltningens förslag.  

 

  ____________________________ 
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§ 14 

Positionspapper om EU, staden och stockholmarna – remiss från 

kommunstyrelsen  

Diarienummer 1.5.1.-698/2011 

 

Stadsdelsnämndens beslut  

 

                       Motionen besvaras med stadsdelsförvaltningens tjänsteutlåtande.  

 

Vice ordföranden Anita Lindskog m.fl. (S), ledamoten Nicke Grundberg (MP) 

tjänstgörande ersättaren Barbro Borg (MP) samt ledamoten Hans Enroth (V) 

reserverade sig mot beslutet. 

 

Ärendet  

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 27 

januari 2012.  

 

Kommunstyrelsen har begärt yttrande från Norrmalms stadsdelsnämnd med anledning 

av ett förslag till ”positionspapper” om EU, staden och stockholmarna. Positionspappret 

innebär att staden klargör sin övergripande inställning till EU-politik med påverkan på 

Stockholm och stockholmarna. De ställningstaganden som läggs fast föreslås vara 

vägledande för bolag och nämnder när de utarbetar stadens inställning till konkreta  

EU-förslag. 

 

Förvaltningen är positiv till att staden klargör sin inställning till EU-politik med 

påverkan på Stockholm och stockholmarna.  

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Hanna Broberg (M) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet 

med stadsdelsförvaltningens förslag.  

 

Vice ordföranden Anita Lindskog (S) lade fram ett förslag till beslut och föreslog att 

stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med detta. 

 

Ledamoten Nicke Grundberg (MP) lade fram ett förslag till beslut och föreslog att 

stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med detta. 

 

Ledamoten Hans Enroth (V) lade fram ett förslag till beslut och föreslog att 

stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet med detta. 

 

 

      Forts. 
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Forts.§ 14 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Hanna Broberg (M) ställde förslagen mot varandra och fann att 

stadsdelsnämnden hade beslutat i enlighet med förvaltningens förslag. 

 

Reservationer 

Vice ordföranden Anita Lindskog m.fl. (S) ansåg att stadsdelsnämnden skulle ha 

beslutat att:  

1. i huvudsak hänvisa till förvaltningens tjänsteutlåtande  

2. därutöver anföra följande: 

 

Stadsdelsnämnden anför nedanstående som svar på remissen av förslaget 

till positionspapper om EU, staden och stockholmarna. 

 

Nämnden anser att det är bra om staden beslutar om sin position och 

klargör sin övergripande inställning till EU-politiken. Frågan bereds 

lämpligen av kommunstyrelsen och beslutas i kommunfullmäktige. 

 

Nämnden ser inget behov av att utarbeta verksamhetsspecifika EU-

positionspapper. Alla stadsdelsnämnder har f n ansvar för verksamheter 

inom förskolan, äldreomsorgen och socialtjänsten. Dessa uppdrag är lika 

för alla nämnder, även om de lokala förhållandena skapar olika 

förutsättningar.  

 

De valda EU-parlamentarikerna, riksdag och regering har enligt nämndens 

uppfattning ansvar för kontakterna med EU. De kan vid behov remittera 

ärenden till staden. 

 

Ledamoten Nicke Grundberg (MP) och tjänstgörande ersättaren Barbro Borg (MP) 

ansåg att stadsdelsnämnden skulle ha beslutat att:  

1. delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut 

2. därutöver anföra följande; 

 

Under hösten 2011 utmärkte sig två stora misslyckanden inom den 

borgerliga alliansens politik. Dels fastslogs att Sveriges klimatutsläpp åter 

börjat öka trots regeringens insatser och löften och dels uppdagades stora 

problem med kvaliteten inom flera välfärdsbranscher där alliansen 

genomfört omfattande utförsäljningar. Med anledning av detta är det 

berättigat att komma med vissa invändningar mot några av de föreslagna 

principerna. 

 

Den andra principens (Valfrihet, kostnadseffektivitet och miljö) andra och 

tredje punkt skapar problem och behöver omarbetas. 

     Forts. 
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Punkt två slår fast att miljövänliga lösningar inte ska vara ett tvingande 

krav vid offentliga upphandlingar. Med anledning av att klimatarbetet inte 

bara går för sakta utan dessutom åt fel håll är det inte rimligt att tro att 

marknaden självt kommer att kunna lösa klimat- och miljöproblemen. 

Därför menar vi att miljön måste sättas i främsta rummet som ett av de 

tvingande kraven vid offentliga upphandlingar. 

 

Punkt tre ”att staden ställer sig avvisande till att ge offentliga 

myndigheter större möjlighet att ge stöd som hotar att snedvrida 

konkurrensen” rymmer samma problem. Ur miljö- och klimatperspektiv 

slår det undan stadens möjligheter att sätta in välbehövliga kraftfulla 

åtgärder för att komma till rätta med akuta problem. Och ur ett 

välfärdsperspektiv innebär det att stadens möjligheter att erbjuda 

kvalitativa alternativ till den privata marknadens vinstmaximerande syften 

delvis slås ut. Denna punkt bör således helt utgå ur positionspapperet.  

 

Ledamoten Hans Enroth (V) ansåg att stadsdelsnämnden skulle ha beslutat följande: 

Vi avvisar till största delen förslaget till positionspapper då det bygger på 

en EU-politik som Vänsterpartiet motsätter sig. Vi respekterar 

folkomröstningen, men vi anser fortfarande att det behövs ett annat all-

europeiskt samarbete. För att en progressiv europeisk utveckling skall bli 

möjlig måste EU:s nyliberala fördrag ersättas av andra mellanstatliga 

samarbeten eller förändras i grunden. 

 

  ____________________________ 
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§ 15  

Protokoll från stadsdelsnämndens pensionärsråd 

 

Stadsdelsnämndens beslut  

 

Ärendet läggs till handlingarna.   

 

Protokoll fört vid sammanträde i stadsdelsnämndens pensionärsråd den 6 februari  

2012 anmäldes.  

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Hanna Broberg (M) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta att lägga 

ärendet till handlingarna.   

 

  ____________________________ 
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§ 16  

Protokoll från Norrmalms råd för funktionshinderfrågor  

 

Stadsdelsnämndens beslut  

 

Ärendet läggs till handlingarna.   

 

Protokoll fört vid sammanträde Norrmalms råd för funktionshinderfrågor den 6 februari 

2012 anmäldes.  

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Hanna Broberg (M) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta att lägga 

ärendet till handlingarna.   

 

 

  ____________________________ 
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§ 17  

Verksamhetsuppföljning av socialpsykiatrins gruppbostad vid Malmskillnads-

gatan 58 och stödboendet vid Frejgatan 41 

Diarienummer 1.2.1.-645/2012  

 

Stadsdelsnämndens beslut  

 

Ärendet läggs till handlingarna.   

 

Ärendet  

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 24 

januari 2012.  

 

Förvaltningens samlade bedömning är att den verksamhet som bedrivs är god och 

välordnad. Personalen har god kännedom om och är mycket mån om hyresgästerna. 

Kontinuitet finns i arbetet. Vissa brister och förbättringsområden finns vid 

Malmskillnadsgatans gruppbostad. Förvaltningen kommer att följa upp att samtliga 

brister och förbättringsområden åtgärdas inom de tidsgränser som anges  

i rapporten. 

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Hanna Broberg (M) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet 

med stadsdelsförvaltningens förslag.  

 

 

  ____________________________ 
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§ 18  

Inkomna/upprättade handlingar  

 

Stadsdelsnämndens beslut  

 

Ärendet läggs till handlingarna.   

 

Följande handlingar anmäldes:  

 

1. Beslut från Socialstyrelsen angående stimulansbidrag till kommuner och landsting 

för insatser inom vård och omsorg om äldre personer. Diarienummer 7.-321/2011.  

 

2. Skrivelse från företrädare för olika handikapporganisationer angående avtal mellan 

Stockholms stad och BOSSE – Råd, Stöd & Kunskapscenter rörande information, 

stöd och bistånd till personer med funktionsnedsättning. Diarienummer 8.-

432/2012.  

 

3. Protokoll från Högsta Förvaltningsdomstolen angående laglighetsprövning enligt 

kommunallagen. Diarienummer 1.2.5.-334/2011.  

 

4. Förteckning över diarieförda handlingar under perioden 6 december 2011–  

1 februari 2012.  

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Hanna Broberg (M) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta att lägga 

ärendet till handlingarna.   

 

 

  ____________________________ 
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§ 19  

Beslut fattade enligt delegation  

 

Stadsdelsnämndens beslut  

 

Ärendet läggs till handlingarna.   

 

Följande beslut anmäldes:  

 

Beslut Beslutsfattare Beslutsdatum Ev. diarienr.  

 

Yttrande gällande ansökan om spel på 

värdeautomater på Bryggeriet Sportsbar, 

Odengatan 60. Ingen erinran. 

 

Monica 

Fredriksson 

2011-12-06 1.4.-710/2011 

Tillstyrkt remiss avseende ansökan om 

alkoholserveringstillstånd i restaurang Tim 

Wang Handelsbolag, Karlbergsvägen 43 

A. 

 

Christina Rapp 

Lundahl 

2011-12-07 1.5.2.-706/2011 

Tillstyrkt remiss avseende ansökan om 

alkoholserveringstillstånd i restaurang 

Svea & Folkets Matsalar, Torsgatan 10. 

 

Christina Rapp 

Lundahl 

2011-12-07 1.5.2.-707/2011 

Tillstyrkt remiss avseende ansökan om 

alkoholserveringstillstånd i restaurang 

Mejan, Regeringsgatan 13.  

 

Christina Rapp 

Lundahl 

2012-01-04 1.5.2.-723/2011 

Yttrande gällande ansökan om 

restaurangkasinotillstånd på The Laughing 

Duck, Vasagatan 7. Ingen anmärkning. 

 

Monica 

Fredriksson 

2012-01-27 1.5.2.-14/2012 

Avgångsersättning: 66 801 kr 

Äldreomsorgen/Väderkvarnen 

 

Christina Rapp 

Lundahl 

 

2011-07-16 

 

 

Avgångsersättning: 150 000 kr 

Äldreomsorgen/Hemtjänst Norrmalm 

 

Christina Rapp 

Lundahl 

 

2011-08-01  

 

 

 

      Forts.  
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Forts. § 19   

 

Avgångsersättning: 46 708 kr 

Äldreomsorgen/Hemtjänst Norrmalm 

 

Christina Rapp 

Lundahl 

 

2011-11-19  

Avgångsersättning: 241 000 kr  

Äldreomsorgen/centralt konto 

 

Christina Rapp 

Lundahl 

2011-12-31  

Ansökan om projektbidrag  Christina Rapp 

Lundahl 

 

2011-12-09  2.1.-720/2011 

 

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Hanna Broberg (M) föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta att lägga  

ärendet till handlingarna.   

  

 

  ____________________________ 
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§ 20  

Övriga frågor  

 

Vice ordföranden Anita Lindskog (S) lämnade in en skrivelse om förändring av vinterunderhåll i 

Sabbatsbergsområdet, diarienummer 3.2.– 65/2012. 

 

Stadsdelsnämndens beslut  

 

Skrivelsen överlämnas till förvaltningen för besvarande.   

 

Vice ordföranden Anita Lindskog (S) lämnade in en skrivelse angående att Vasens vård- och 

omsorgsboende drivs av en konkursförvaltare, diarienummer 7.– 64/2012. 

 

Stadsdelsnämndens beslut  

 

Skrivelsen anses besvarad och läggs till handlingarna.   

 

  ____________________________ 

 


